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Pas på hinanden

Første DM i vildtspor
Det sidste år i sporudvalget blev brugt på at forberede til DM, læs mere om forløbet.

Tollerens alsidighed
Tolleren er en alsidig race og kan bruges til mange forskellige aktiviteter. Læs mere om hvad Eva bruger sin 
toller til og hvordan de har udmærket sig inden for deres aktivitet. 

Derfor købte jeg min toller her
Kan du huske hvilke tanker du havde da du skulle købe din toller? 
Jeg har spurgt to opdrættere og tre købere, hvilke overvejelser de gjorde, 
da de skulle købe hvalp og da de besluttede sig for at blive opdrætter af racen. 



I det herrens år 1844 skrev NFS Grundtvig som 60-årig, denne 
smukke efterårssalme, som vi helt sikkert alle kender så godt. 
Grundtvig havde bøvlet med nogle anfald af sindssyge, hvorefter 
han forfattede teksten til den kendte salme. Grundtvig balancerer 
indholdsmæssigt mellem naturens efterår og selve ”livets efterår”. 
(Grundtvigsk Forum).
Hvorfor mon jeg nu tager fat i en gammel gubbe som Grundtvig??? 
Jo, nu har vi i Danmark i snart ét år levet med, i og under noget vi 
alle sammen er påvirket af. En helt ny og anderledes situation for 
os alle, både som privatpersoner og som fagpersoner i hver vores 
afdeling.

Året 2020 har på alle områder været udfordrende, selvsagt også 
i foreningslivet. For Tollerklubben har det betydet aflysninger, 
udsættelser og flytninger af diverse arrangementer. Nu hvor året
synger på sidste vers, er det tid til at vende det forgangne år og se 
ind i det nye år og håbe på, at den som har lagt sin klamme hånd 
over landet og hele verden, løsner sit favntag og falmer ligesom
skoven i Grundtvigs salme. 

Vi startede så godt ud med udstillingen i Vonge, GF og udval-
gsmøde. Mange intentioner om aktiviteter hen over året, så som 
Tollerdays, Jagtmessen i Odense, spor og jagtprøver mv. 

Efter en periode med nedlukning for stort ser alle aktiviteter i 
klubben, spirede spor og jagt prøverne atter – dog under meget 
anderledes forhold end normalt. Der er året igennem blevet tænkt 
ud af boksen og lavet gode og alternative måder at lave prøver på. 
Om end det har været på bekostning af alle sociale tiltag. Ingen 
fællesspisninger, ingen tilskuere eller nogen som kunne støtte og 
heppe. På trods deraf har der været tilmeldinger som aldrig før. 
Jeg tror at jagt og sporfolket kan skrive under på at de har løbet 
stærkt. 
Webmaster har trukket sig. Efter mange overvejelser har David 
valgt at stoppe som webmaster for Tollerklubben. Bestyrelsen 
takker ham for det kæmpe store arbejd der er lagt i at lave en ny 
hjemmeside og hele webmaster opgaven. Denne vil fremover blive 
varetaget af Sanne Laursen.
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“Nu falmer skoven 
tridt om land...”



Generalforsamlingen 2021 vil blive afholdt i Korsør, nærmere 
betegnet Bæltestedet, se nærmere info anden sted i bladet. 

Kandidater til kommende bestyrelse søges. Da Lars, efter 
mange år i bestyrelsen, har valgt ikke at genopstille søges der nye 
friske ansigter. Ligesom der skal vælges nye suppleanter. Sidder du 
derude med en håndfuld gode input til en kommende bestyrelse 
så forfat et lille skriv til formanden eller sekretæren. Det skal være 
formanden eller sekretæren i hænde senest den 01.02.2021.

I bestyrelsesarbejdet har vi gjort nogle erfaringer med at holde 
online møder – vi skal ikke nødvendigvis bruge 2 x 4 timer på lande-
vejen for at holde møder. Når vi efterhånden har styr på den tekniske 
del, er det en god og effektiv måde at holde møder på. Vi har på 
sidste BM besluttet at vi afholder bestyrelsesmøderne lidt oftere og 
online. I hvert fald indtil ”den klamme ” hånd løsner sig favntag.

Tilbage til vores gode ven NFS Grundtvig. Selv om vi er i livets efterår, 
er det vigtigt at klubben holder fast i de mange erfaringer vi har fået 

med at afholde arrangementer selv i en ”nedlukket” verden. Jeg er 
bange for at det også bliver sådan et stykke ind i kommende år. Så vi 
skal alle ruste os og gøre klar til endnu et år med restriktioner. Vi må 
jo nok erkende at den ubudne gæst, og klamme hånd er kommet for 
at blive lidt endnu. Vi skal fremadrettet gøre og klart at der kommer 
til at være restriktioner og at det er en sådan verden vi skal agere i. 
Derfor er det VIGTIGT at vi i bestyrelsen og alle udvalg gør os nogle
forestillinger om, hvordan arbejdet i klubben skal afvikles, hvordan 
afvikler vi Tollerdays og overholder forskrifterne, hvordan med 
alle vore aktiviteter? - Hvad tænker I derude? Jagt og spor har 
formået at gennemføre stort set samtlige prøver i gennem året. Kan 
og skal vi afvikle udstillinger og diverse prøver under disse forhold 
– vil vi? Den store taber i denne tid er de sociale interaktioner ved 
afvikling af samtlige aktiviteter. Tilbage til Grundtvigs sidste vers af Nu 
falmer skoven:

Hans Ånd, Som alting kan og ved
i disse korte dage

med tro og håb og kærlighed

Marianne Kolind
Formand, Tollerklubben
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“Nu falmer skoven 
tridt om land...” Billede af: 

joanna-kosinska-mr_Tg4SI66A-unsplash

Jeg vil, på den samlede 
bestyrelses vegne, ønske jer 

alle et GODT NYTÅR og 
håber at vi ses derude.

Tak for kampen 
i det gamle år.
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Klubbens Udvalg

LP udvalget
Michella Witt, Grete Munch, Sanne Laursen
lpu@tollerklubben.dk

Jagtudvalget
Lis Kudsk, Dorthe Vedel, 
Grete Munch og Marianne Kolind
Ju@tollerklubben.dk

Udstillingsudvalget
Lars Møller, Sanne Laursen
Uu@tollerklubben.dk

Sporudvalget
Inger Mulbjerg, Lotte Tarp, Annette 
Schwartz Hansen, Sanne Laursen, 
Grete Munch/ Marianne Kolind
Spor@tollerklubben.dk

Hvalpeanviser
Ea Holmquist Jakobsen
Hvalpe@tollerklubben.dk

Sundheds- og Adfærdsudvalget
Anette Hadenfeldt, Anina Steentoft, 
Annette Stentsøe, Charlotte Themsen
Sund@tollerklubben.dk

Formand
Marianne Kolind
Tyttebærvej 13
9560 Hadsund
20630829
marianne@tollerklubben.dk

Næstformand
Lars Møller
Fløjstrupvej 34
7100 Vejle
75674444/30353479
lars@tollerklubben.dk

Sekretær
Kim Lybech
Skovvænget 18
9550 Assens
22987270
kim@tollerklubben.dk

Kasserer
Johnny Selvig
Hjortevænget 43
3450 Allerød
40304556
johnny@tollerklubben.dk

Medlem
Sanne Laursen
Miljøvænget 5
4840 Nørre Alslev
25480539
sanne@tollerklubben.dk

Klubbens Redaktører

Web-redaktør
Sanne Laursen
e-mail: web@tollerklubben.dk

Tollerbladets Redaktør
Gigi Danaica
e-mail: gigidanica@gmail.com

Annoncer

Priser for annoncer i Tollerbladet er gældende fra 
d. 01. 01. 2021
(Alle priser er opgivet i danske kr. og med forbehold for trykfejl. )
Priser angives for samlet betaling for annoncering i 
Tollerbladets 4 årlige udgivelser.

Betaling og annoncering i enkeltnumre af 
Tollerbladet er angivet i parentes.

Annoncer på Bagsiden
- kun helside
Annoncer på For- og Bagsidens indersider
- kun helsider
Øvrige annoncer inde i bladet
Helsider
Halvsider
Kvartsider

8.000,00/(2.500,00)

5.000,00/(1.500,00)

3.000,00/(1.000,00)
1.500,00/(ikke mulig)

750,00/(ikke mulig)

Vi vil hellere have et spørgsmål for meget end for lidt. Skriv til os 
direkte eller på bestyrelsen@tollerklubben.dk.

Har du spørgsmål til nogen i 
bestyrelsen eller udvalget?

Suppleant
Charlotte Lindegaard Themsen: 
Sneserevej 21, Baarse
4720 Præstø
51923210
-

Bestyrelsen
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Invitation
Er du tilfreds 
med dit Tollerblad?
Som redaktør for Tollerbladet vil jeg gerne sige tak for den store in-
teresse for bladet og den positive feedback jeg har modtaget i løbet 
af året 2020. Men, mon vi ikke kan gøre bladet endnu bedre...? 

2021 skal også være et godt år for bladet, men BEDRE! Jeg er sådan 
en “glasset er halvt fuld”-person. Vi hælder og hælder, vi er godt 
på vej, men der kan godt være noget mere eller vi kan hælde noget 
bedre - så, hvordan gør vi det?

Jeg vil gerne invitere alle der ønsker at dele deres mening om 
bladet, ris og ros, til at skrive deres forslag til mig. Hvordan synes du 
Tollerbladet skal se ud? Skal indholdet være anderledes? savner du 
mere information om noget, en aktivitet, tips og tricks, udstyr eller 
noget helt andet? Det er alt fra billeder, layout, sprog, tegnsætning, 

temaer, farver, idéer, undersøgelser og hvad man ellers kan komme 
på. Alt er tilladt at sige, foreslå og bemærke i den sag og alle svar vil 
blive modtaget positivt. 

Bladet kan ikke laves anderledes uden jeres kommentarer. Tøm 
posen - jeg kan godt tåle det. Det er ikke MIT blad, men VORES 
blad. Derfor vil de kommentarer, på godt og ondt, blive vist i næste 
nummer på en dobbelt side med afsender som anonym. Her vil jeg 
også skrive mit svar, så vi på den måde, kan have en “åben” dialog 
om vores fælles blad.

Skrevet af: Gigi Danica

Billede af: benjamin-raffetseder-rwMR81OlFBo-unsplash

Mere om tips & tricks 
til hjemmetræning...?

Mindre om prøver?
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Invitation
Er du tilfreds 
med dit Tollerblad?

Redaktørens 
nytårsforsæt
• Jeg ønsker mere fokus på sæsonen i layoutet, så man føler at bla-

det passer til den tid det udkommer i. Vi er der ikke helt endnu, 
det kan godt gøres meget bedre. 

• Hvis layoutet er præget af sæsonen, så vil jeg mene at indholdet 
også skal være derefter f.eks. sommer tema i varme og friske 
farver og indhold der byder på idéer til sommerferie med 
hunden, baderegler, tørredækken, hundeis og hvad man ellers 
kan finde på. Desuden ønsker jeg at indholdet er mere 50/50 af 
hvad der er sket før bladet udkommer og hvad der kommer til at 
ske over den næste tid. På den måde holder vi bladet relevant og 
interessant for alle.

• Med de ønsker jeg har til mit nytårs forsæt som redaktør for 
bladet, sætter det nogle krav til deadlines for indhold, eventuelt 
skal der et femte blad til OG jeg skal være meget bedre til at få 
bladet i korrektur i god tid, så det ikke går ud over tryk deadlines, 
sprog og tegnsætninger. 
Større prioritering af tiden ønskes fra min side. 

Jeg vil have flere 
vejledninger til udstyr...

Lidt mere om forskellige 
typer af aktiviteter?

Jeg kunne forestille mig 

at der er en holdning til 

dette punkt

Vil du gerne være 
redaktør for Tollerbladet?

Jeg sidder ikke mere fast end at jeg kan væltes af pinden. Jeg nyder 

at skrive, modtage indhold og opsætte bladet HVER GANG, men 

jeg er også udfordret i tid i forhold til mit arbejde. Bestyrelsen er 

søde og presser ikke på og jeg har aldrig manglet indhold, Er du 

nysgerrig på at vide mere? Ta’ endelig kontakt.

gigidanica@gmail.com
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Billede af: jamie-street-LDECkQUZT7s-unsplash
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Tollerdays 
d. 30. april - 2. maj

Sæt allerede nu kryds i kalenderen til en skøn St. Bededagsferie i det jyske, lidt vest for Hobro. Vores 
mål med dagene i 2021 er, at give plads til nye aktiviteter, men også holde fast i traditionerne. Så 
sidder der nogle derude, som kunne have lyst til at bidrage med input, være med til at arrangere, så 
kontakt os bare i udvalget. Vi har selv flere tanker, men vil gerne beriges. 

Himmerlands Camping 9600 Aars bliver udgangspunktet for dagene. Vi bruger basen til oplæg fra 
sundhedsudvalget, fællesmiddag plus nogle aktiviteter for alle, som vil være noget andet end de 4 
planlagte prøver/udstillinger. 

30. april på St. Bededag afholdes der Schweiss- og vildtsporsprøver i 3 nærliggende plantager: 
Rønhøj, Jenle og Plovmandshøj. 
Vi har 3 dommernavne på plads: Søren Krabbe, Anders Laigård og Brian Seitzberg. Der vil komme to 
mere. 
1. maj Working- og jagtprøver v. Hyllebjerg sø.
2. maj Lp og udstilling. lokation kommer senere. 

Vi vil løbende opdatere på hjemmesiden og på Facebook, da vi kun er i startfasen af at planlægge 
disse fantastiske dage. Tollerdays afsluttes med uddeling af Tollerdayspokalen, en fin glaspokal med 
den hund, der samlet fik flest point i 2 aktiviteter (spor, jagt, working, Lp eller udstilling).

Hilsen Tollerdaysudvalget, som håber på at kunne afholde TD21
Grete Munch, Lis Kudsk, Tonny Dahl Frandsen og Inger Mulbjerg.

Sæt X i kalenderen
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Tekst: Ea Holmquist Jakobsen, Hvalpeanviser

At Tolleren er en fantastisk race, kan ikke komme bag på os, der 
er de heldige ejere af en eller flere af de røde hunde. Og selv om 
vi ikke ser mange i gadebilledet, er det mit indtryk, at racen bliver 
mere og mere populær. 

I Tollerklubben har vi – ligesom de fleste andre specialklubber 
under Dansk Kennel Klub (DKK) – en hvalpeanvisning. Det er et 
tilbud, hvor potentielle hvalpekøbere på en overskuelig måde kan 
komme i kontakt med klubbens opdrættere.
Jeg har haft fornøjelsen af at være hvalpeanviser siden november 
2019. En løselig optælling viser, at jeg i den funktion har fået mere 
end 200 henvendelser fra interesserede hvalpekøbere i de første 
12 måneder af mit virke. Det er noget af en ”sjat”, da langt største-
parten af henvendelserne kommer fra familier, som ikke tidligere 
har ejet en Toller.

Hvalpeanvisningen fungerer på den måde, at man kan skrive eller 
ringe til mig, hvis man ønsker sig en Tollerhvalp. Eller hvis man 

ønsker generel information om, hvad Tolleren er for en størrelse, 
og hvilke behov den har. Og så henviser jeg til den eller de op-
drættere, som jeg ved, enten venter eller har etkuld.
Der findes en hvalpeliste på klubbens hjemmeside, men i min tid 
som anviser har antallet af kuld på listen været yderst begrænset. 
Jeg fornemmer, at det skyldes, at hvalpene ”sælger sig selv”, og at 
mange opdrættere ofte har solgt eller reserveret deres kuld, inden 
hvalpene er født. 

Mange ønsker 
en tollerhvalp

200 henvendelser 
fra interesserede 

hvalpekøbere i de første 
12 måneder af mit virke. 
Det er noget af en ”sjat”
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I mange tilfælde kan jeg derfor ikke henvise til aktuelle kuld. I de 
tilfælde tilbyder jeg at sende en liste over klubbens opdrættere, så 
de potentielle hvalpekøbere selv kan kontakte en eller flere af dem 
for at høre om eventuelle hvalpeplaner.

Jeg kan forestille mig, at det må være en særdeles tidskrævende 
opgave for opdrætterne, som via hvalpeanvisningen får et hav af 
forespørgsler, de skal besvare – uanset om de har hvalpe eller ej. 
Men det er nu en gang den mulighed, vi har for at sætte potenti-
elle hvalpekøbere og opdrættere i forbindelse med hinanden.
Det betyder også, at der kommer langt flere forespørgsler, end der 
er hvalpe til. 

Så mit råd til dig som potentiel hvalpekøber er, at du bruger lidt 
tid på at skrive om dig selv, dine ønsker og hvad du kan tilbyde 
en Toller, så opdrætteren kan vurdere, om en hvalp fra vedkom-
mende vil passe til dig. 

Det skal også nævnes, at det naturligvis er helt frivilligt for opdræt-

terne, om de ønsker at stå på listen eller ej.
Nogle vil måske mene, at den store interesse for hvalpe har noget 
at gøre med coronakrisen og nedlukningen af landet i foråret. Det 
kan jeg naturligvis ikke afvise, men henvendelserne har været no-
genlunde jævnt fordelt over hele året, ligesom det er mit indtryk, 
at langt de fleste henvendelser sker efter nøje overvejelser.

Jeg vil slutte med at rose klubbens opdrættere. I en del andre rac-
er betyder øget popularitet en stor stigning i antallet af hvalpekuld, 
som bliver opdrættet. Mange ser det som en hurtig måde at tjene 
penge på. De spytter mere eller mindre ukritisk kuld efter kuld 
ud - til stor skade for racens kvaliteter. Den tendens oplever jeg 
heldigvis ikke i Tollerklubben. Og det håber jeg
naturligvis vil fortsætte.
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Der er mange tanker og beslutninger tilknyttet et hvalpekøb. Det gælder 
både fra køberens side, fra hvilket miljø ønsker man at sin hvalp har 
startet den første del af sit liv fra? eller opdrætterne, hvor ønsker jeg at 
min hvalp skal fortsætte sit liv?

Jeg har spurgt to opdrættere og nogle af deres købere, om vi ikke 
kunne få lov til at få et indblik i deres tanker og hvorfor de beslut-
tede som de gjorde. Spørgsmålene er ens for begge opdrættere 
og deres købere har tilsvarende fået samme spørgsmål, lettere 
varieret. 

Mange tak svarene og ikke mindst for den åbenhed alle har udvist 
da idéen blev luftet. Deltagerne i interviewet er:

Dorthe Vedel
Charlotte Themsen
Sannae Laursen
Kristina og Søren
(xxxxxx)

1. Fortæl kort om dig selv og din/dine (egne) toller(e) 
Vi er en nyopstartet kennel, hvor Rita er vores første avlstæve. Jeg 
hedder Dorthe og bor sammen med min mand Jesper i Taastrup. 

Jeg er uddannet ergoterapeut og arbejder som visitator, Jesper er 
officer i Søværnet. Vi har to voksne sønner, som begge er flyttet 
hjemmefra. Vi har haft toller siden 2007. Sally vores første toller, 
var det Jesper der trænede med den, primært lydighed – de 
opnåede en LP2 sammen. Hun var også med på jagt indimellem. 
Rita vores anden toller er så min hund, hvor jeg primært dyrker 
jagttræning med lidt lydighed på sidelinjen. Rita er fra Marielunds-
bäckens kennel i Skåne. Det at have tollere har i høj grad været 
med til at berige vores hverdag med skønne oplevelser i naturen, 
om det er på gåture, træning, jagt eller oppe på vores gård i 
nordøst Skåne.

Derfor købte jeg 
min toller her

Spørgsmål til 
opdrætteren Dorthe Vedel
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Billede af: Dorthe Vedel



2. Hvorfor har du valgt at være opdrætter? 
Med vores første toller var det faktisk planen at vi gerne ville lave 
et kuld hvalpe, hun var klar mht. udstilling, undersøgelser og han-
hund, men snød os med en løbetid og blev det ikke rigtig til noget, 
før hun var for gammel ifht. Første kuld eller vi var måske heller 
ikke selv helt parate. Nu med Rita, har vi fra start sagt til hendes 
opdrætter at vi gerne ville lave et kuld på hende. Med det netværk 
jeg efterhånden har fået indenfor toller-verden, har det været til 
stor inspiration for at starte som opdrætter og sammen med at jeg 
tog DKK’s opdrætter uddannelse i 2019 – følte jeg mig godt rustet 
til at påtage mig det ansvar at starte en kennel op.

3. Hvad var særligt svært/udfordrende da du startede 
som opdrætter? 
At tro på sig selv, at tage ansvaret for at skabe et godt og sundt 
kuldhvalpe. At finde de rette hvalpekøbere, det har jeg brugt 
meget tid på; at udvælge og mødes med dem. Men jeg har fået 
god støtte fra garvede opdrætter og hele tiden haft den rigtige 
mavefornemmelse på hele forløbet.

4. Hvad har du vægtet højest, da du skulle finde et 
godt match til din toller og deres fremtidige kuld? 
At de har sat sig ind i hvad en toller er for en hunderace, hvad de 
vil bruge tolleren til; om det er lydighed, apporteringstræning eller 

til jagt, spor, nosework m.m., at de sætter tid af til at have en hund 
og at den er en stor del af familien. Men at jeg først og fremmest 
skal havde den rigtige mavefornemmelse helt fra starten ud fra de-
res henvendelse. Når man henvender sig til mig, svarer jeg altid på 
deres mails eller opkald. Jeg har en intromail om kennelen, hvor 
der også er nogle spørgsmål de skal svare på. Her sortere man 
allerede købere fra, der ikke svare, men ”bare” vil have en hund. 
Jeg står kun som opdrætter på Tollerklubbens opdrætterliste siden 
1.7.20 og det med vilje - alligevel har jeg fået op imod 60 henven-
delser også fra udlandet (selvfølgelig gjorde COVID-19 noget mht 
mange henvendelser). Jeg udvalgte de købere som tiltalte mig og 
vi mødes i løbet af juli – august, hvor de kunne se Rita i action, 
stille spørgsmål til mig og jeg til dem. Jeg foreslog en af de valgte 
familierne at være hjælpere til tollerjagtprøven i Sorø i slut august. 
De er begge jæger og var med det samme med på idéen at 
hjælpe til, deres 13-årige datter var ligeledes med som hjælpere. 
Det gav dem en første klasses billede i hvad tollerne kan og kan 
bruges til. Da det er mit første kuld, var det også vigtigt for mig at 
alle kommende familier ville kunne få et fællesskab, det samme 
fællesskab, som vi har fået med Ritas søskende. 

(Fortsætter)
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5. Af de familier du har valgt skulle have en hvalp fra dit 
opdræt, hvad har de tilfælles som er vigtig for dig? En af 
hvalpekøber har haft en toller hanhund, de to andre har også haft 
hunde før. Men der var også andre købere, hvor det var deres første 
hund – men som i denne omgang ikke fik en hvalp, da Rita kun fik 4 
hvalpe og vi skulle beholde en. Interessen for toller racen i sig selv, den 
ene skal bruges til jagt og apporteringstræning, en skal træne i DCH, 
som de gjorde med deres tidligere toller hanhund og den sidste familie 
vil træne lydighed, apporteringstræning. Men fremfor alt skal de være 
en del af familien. Alle er indstillet på at træne med deres hunde, bruge 
de egenskaber hunden har og dermed være med til at skabe en hund 
der trives og udvikler sig med alderen. Men faktisk også at man som 
fører udvikler sig og ikke mindst at vi får et fællesskab sammen omkring 
vores hunde.

6. Hvordan har de fremtidige familier kunne følge deres 
kommende hvalpe fra dig? (fra fødsel til dagen hvor de 
skal hjem) 
Vi har vores egen lukket fb gruppe, hvor vi dagligt lægge billeder/film-
klip op med tekst, så de kan følge udviklingen hele vejen. Nu begynder 
familierne også at lægge billeder op, det er bare så hyggeligt, at vi nu 
kan følge med i hvalpenes nye familier. De har alle været på 2- 3 besøg, 
hver familie for sig – på Corona vis. Den kommende hanhundeejer, har 
hele tiden vidst at de fik ham, men de tre tæver blev først fordelt efter 
hvalpetesten i slut af 7. uge. Men det var de afklaret med fra starten. 
Avlshannens opdrætter er også med i gruppen og har lagt billeder på 
fra ham som hvalp, hans far og søskende, og skrevet kommentarer. 
Vores hvalp og en anden tæve kommer til at gå på hvalpehold sammen, 
det samme gør de to andre hvalpe. Vi forventer at mødes regelmæssigt 
til hygge og træning. Det er for mig vigtigt at følge hvalpenes udvikling, 
både fordi det er hyggeligt, men også at se hvordan de bliver som ung-
hunde og voksen hund. Det er med stor inspiration fra Ritas opdrætter, 
som vi har trænet med regelmæssigt siden vi hentede hende. Der er 
opstået et tæt venskab med opdrætter og de andre ejere af hunde fra 
dette kuld. 

7. Hvad vil du særligt fremhæve som er positivt ved at 
være opdrætter? 
Hele forløbet har været positiv og spændende, men også tidskrævende. 
Da vi endelig fandt den rette hanhund og havde besøgt han flere gange, 
når vi alligevel var i Sverige, begyndte det hele at falde på plads. At 
Rita så snød os lidt med at komme 4 uger før i løbetid, hjalp det rigtig 
godt, at vi bare kunne ringe og kører op til vores gård i nordøst Skåne, 
hanhunden kom til os og boede i tre dage uden ejer/opdrætter. Der 
så vi virkelig også hans personlighed og var slet ikke i tvivl – en god 
kombination af de to hunde. Ventetiden på om Rita var med hvalpe, 
var nok det værste – ikke at vide om hun var drægtig eller ej. Men det 

allerbedste er at få hvalpene hjem, følge deres udvikling, præge dem, 
se samspillet med Rita. Men også se Ritas udvikling som nybagt mor, 
gør at jeg ikke er i tvivl om at vi skal lave et kuld igen. Jeg håber at den 
tæve vi beholder, kan fører kennelen videre. Og så har vi fundet nogle 
dejlige familier til vores hvalpe.

8. Hvad er mindre godt ved at være opdrætter? 
Når hvalpene først er født, er der hvalpekøbere der får et kedeligt svar, 
det er vigtigt for mig at de ikke er fravalgt, men at der ikke var hvalpe 
nok. At ens arbejdsliv og ferie bliver påvirket. Vi var så heldige at vi 
begge mere eller mindre arbejdede hjemme under den periode hvor 
vi havde hvalpe grundet hjemmearbejde/COVID-19. Men at de også er 
en økonomisk udskrivning, man laver ikke hvalpe for pengenes skyld. 
Opstart af en kennel er ikke billig, dyrlægebesøg med undersøgelser/
test, prøver, udstyr, hanhund, transport, hjemmeside m.m. hober sig 
op. At vi så også endte med et akut kejsersnit, som vores forsikring ikke 
dækkede, blev til yderlig en økonomisk post. MEN det er det hele vær! 

9. Hvis du skulle give 5 hjælpsomme/gode råd til en frem-
tidig opdrætter, hvad skulle det så være? 
1. DKK’s opdrætter uddannelse kan give det grundlæggende for opstart 
af en kennel, 
2. kontakt andre opdrætter for råd og vejledning, skab et netværk – 
brug evt. din gamle opdrætter, følg med på fb – her kan man finde god 
inspiration hos andre opdrætter af toller
3. stil krav/spørgsmål/forventning til interesserede købere og mød dem 
du synes kunne være de udvælger, 
4. god kontakt til din dyrlæge
5. Det er dig der vælger hvilken hvalp flytter til hvilken familie, få evt 
lavet en hvalpetest 

10. Hvis du skulle give 5 råd til en fremtidig hvalpekøber 
(uanset race og ikke nødvendigvis hos dig), hvad skulle 
det så være?
Sæt jer altid ind i hvad racen er for en type hund, læs på racens klub-
hjemmeside, internettet, besøg en udstilling og talt med udstillerne, 
hundeklubber m.m. kontakt opdrætter i god tid, det er værd at vente på 
den rigtige hund mød forskellige opdrætter og deres hunde spørg indtil 
hvordan de planlægger hvalpenes opvækst den første 8 uger hvad er 
der af hjælp at hente, når hvalpen er flytte hjem til den nye familie.



1. Fortæl kort om dig selv og din/dine (egne) toller(e)
Jeg er kvinde på 46 år, fik min første tæve for ca. 9 år siden. 
jeg startede mit opdræt i 2015, fik kennelmærke i 2017 og har ialt lavet 
5 kuld hvalpe.
Min første toller fylder 9 år til sommer og har fået 3 kuld hvalpe, jeg 
beholdt en tæve fra andet kuld som nu har fået 2 kuld. Jeg er meget 
aktive med mine hunde, træner jagt, agility, spor og starter konkurrenc-
er, derudover går jeg på udstilling.

2. Hvorfor har du valgt at være opdrætter?
Da jeg købte min første tæve, var det med tanken om måske at lave et 
kuld. Det gjorde jeg og interessen for opdræt er bare vokset siden der 
og jeg er med tiden blevet mere og mere nørdet omkring det. Det er 
fantastisk at lave kombinationer, have tanker om hvordan de udvikles 
og så se dem udvikles.

3. Hvad var særligt svært/udfordrende da du startede som 
opdrætter?
At man ikke ved andet end man kan læse sig til, man lærer undervejs. 
Som ny opdrætter ville det være dejligt med en kontaktperson eller 
lignende man kunne spørge til råds.

5. Hvad har du vægtet højest, da du skulle finde et godt 
match til din toller og deres fremtidige kuld?
For det første betyder det utrolig meget, at jeg har kemi med den 
der vil købe hund hos mig, så jeg har en følelse af, at vi kan arbejde 
sammen, hvis der skulle være problemer med hvalpen. Derfor mødes 
jeg altid med hvalpekøbere inden de kommer på venteliste. Det er 
vigtigt for mig at kommende hvalpekøbere har sat sig ind i racen og 
ikke kun, ”det er en smuk hund i en god størrelse” :) Jeg lægger vægt på 
arbejdsegenskaberne i racen, derfor er det vigtigt at hvalpekøberen vil 
træne med sin hund. Hvis man skal have hvalp fra mig skal man være 
indforstået med at røntgenfotografere sin hund når den er mellem 12 
og 18 mdr. og at jeg gerne vil følge med i hvalpens liv. Hvalpene bliver 
fordelt af mig, efter hvad køberne har fortalt mig af ønsker til deres 
hund.

6. Af de familier du har valgt skulle have en hvalp fra dit 
opdræt, hvad har de tilfælles som er vigtig for dig?
Jeg tror at personlighed, værdier og kemi er meget afgørende, altså at 
vi her kan forstå hinanden. Derudover skal de være opmærksomme på 
tollerens arbejdsegenskaber og at de skal aktiveres. Jeg ser også gerne 
at de har ambitioner inden for en hundesport. Jeg syntes for øvrigt jeg 
har nogle fantastiske hvalpekøbere, har i alt lavet 29 hvalpe og kun en 
ved jeg ikke hvor er.
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7. Hvad vil du særligt fremhæve som er positivt ved at 
være opdrætter?
Det mest fantastiske for mig er at følge hvalpene og helt fantastisk at 
se dem udvikles. Derudover er det skønt, når de opnår resultater i en 
hundesport og opnår gode sundhedsresultater. Sidst men ikke mindst 
se dem blive velfungerende familiehunde.

8. Hvad er mindre godt ved at være opdrætter
-

9. Hvis du skulle give 5 hjælpsomme/gode råd til en frem-
tidig opdrætter, hvad skulle det så være?
Undersøg avls rektioner, undersøg etiske anbefalinger, snak med en 
erfaren opdrætter, gør det for racen og ikke for pengepungen. 

10. Hvis du skulle give 5 råd til en fremtidig hvalpekøber 
(uanset race og ikke nødvendigvis hos dig), hvad skulle 
det så være?
Besøg flere opdrættere, find ud af hvorfor du vil have hund og hvad 
du kan tilbyde den, sæt dig grundig ind i racen, stil gerne spørgsmål til 
sundhed og temperament.

1. Fortæl kort om dig selv
Jeg hedder Sanne, er 27 år og har tolleren Cody (Red Starlight’s Shiny 
Sirius) som er 2,5 år. Jeg træner lydighed, agility samt vi går på udstill-
ing. 

2. Er dette din første toller? 
Ja det er min første toller. Jeg har valgt racen fordi jeg gerne ville have 
en hund med masser af arbejdsglæde og gå-på-mod. Derudover var 
det vigtigt for mig at have en aktiv hund, som har brug for at motionere 
både sin hjerne og sin krop. Jeg ville have en hund som er intelligent, 
let at træne og elsker at samarbejde.
Efter et besøg hos Charlotte, så blev jeg fuldstændig forelsket i hendes 
hunde, deres rolige gemyt samt deres intense arbejdsglæde. 

3. Hvad var vigtigt for dig da du skulle finde din nye hvalp?
Det var vigtigt for mig at få noget mere indsigt i racen inden jeg helt tog 
beslutningen om en hvalp. Det er et stort skridt at få en hundehvalp. 
Derudover var det vigtigt at hvalpen voksede op som en del af husstan-

den og fik en hverdag fyldt med oplevelser. 

4. Har det været svært at finde en opdrætter du synes 
matchede dine krav/behov og ønsker? 
Nej synes jeg ikke. Jeg fandt forholdsvis hurtigt Charlotte, hvor vi aftalte 
at jeg kunne komme og besøge hende samt hendes voksne hunde. Her 
fortalte hun om racen, hvilke ting man skal være OBS på ift. toller samt 
hvad jeg ville aktivere hvalpen med samt  hvad hun gerne ville have af 
sine fremtidige hvalpekøbere. Så det var en forventningsafstemning 
både fra hende og jeg. 

5. Hvorfor har du valgt lige netop denne opdrætter?
Charlotte boede forholdsvis tæt på mig og vi havde en god kemi, lige 
fra første gang vi mødtes. Så efter mit besøg besluttede jeg at jeg ville 
vente til at jeg kunne få en hvalp fra Charlotte uanset hvor længe det 
ville tage. 

6. Hvad har det vigtigste været i valget af egenskaber for 
din fremtidige hvalp?
Det var vigtigt for mig at min hvalp/fremtidig hund skulle have masser af 
arbejdsglæde og masser af gå-på-mod.

7. Hvad værdsætter du højt i processen, fra din hvalp er 
født til den ender hos dig?
Synes det er vigtigt at hvalpen får en hverdag fyldt med oplevelser og 
er en del af husstanden. Det er vigtigt for mig at de får nye oplevelser 
igennem deres hvalpetid, som ruster dem til at blive stærke selvstæn-
dige hunde. 

8. Som hvalpekøber, hvad vil synes du da er vigtigt at 
have fokus på når man skal vælge en opdrætter?
Som sagt synes jeg, at man skal have fokus på kemien med opdrætter, 
da den er vigtig. Der vil igennem hundens levetid komme spørgsmål 
især hvis man er førstegangskøber, som jeg. Jeg har brugt Charlotte 
rigtig meget. Vi har trænet sammen både jagt og agility, været på 
udstillinger sammen og jeg har tit spørgsmål til forskellige ting såsom 
f.eks. avl. 

9. Hvis du skulle give 5 hjælpsomme/gode råd fra en 
købers vinkel til en fremtidig opdrætter, hvad skulle det 
så være?
Vælg en køber, hvor kemien er god
Vær altid behjælpelig med at svare på spørgsmål
Vær realistisk ift. hvilken hund en toller er samt kræver især overfor 
førstegangskøbere

Spørgsmål til 
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Forventningsafstem med køber omkring hvad du gerne vil have samt 
hvad de kan tilbyde.

10. Hvis du skulle give 5 råd til en fremtidig hvalpekøber, 
hvad skulle det så være?
Sæt dig ind i racen (hvis du er førstegangskøber) 
Kontakt mange forskellige kenneler i DK samt tag ud og besøg dem
Vælg den kennel du synes bedst om, hvor mavefornemmelsen er bedst 
og kemien med opdrætter er god uanset om det så tager flere år at få 
en hvalp
Hvis du er førstegangskøber, så vælg i samarbejde med opdrætter hvilk-
en hvalp der vil være bedst for dig (Forventningsafstem - Vær realistisk 
om hvad du kan tilbyde).

1. Fortæl kort om dig selv
Vi er en lille familie på 2 voksne og en teenager.

2. Er dette din første toller? 
Ja det er vores første toller. Vi var på udkig efter en apporterende 
jagthund, da vi er jægere og skal bruge hunden på praktisk jagt. Vores 
valg faldt på tolleren grundet dens jagt- og familieegenskaber.

3. Hvad var vigtigt for dig da du skulle finde din nye hvalp?
Det var vigtigt for os at finde en opdrætter, der forstod, hvad hunden 
skulle bruges til - dvs praktisk jagt MEN også en familiehund. Derudover 
lagde vi vægt på, at begge forældre var jagttrænet.

4. Har det været svært at finde en opdrætter du synes 
matchede dine krav/behov og ønsker? 
Vi valgte at besøge flere opdrættere, før vi udvalgte den kennel vi 
ønskede hvalp fra.

5. Hvorfor har du valgt lige netop denne opdrætter?
Vi følte at opdrætteren var det rigtige valg for os, da vi hos denne var 
overbevist om, at begge forældre var, hvad vi søgte i temperament og 
jagtegenskaber. Derudover havde vi en god dialog med opdrætteren, 
som desuden afsatte god tid til at vise os hunden i dens rette element 
- jagttræning og svare på spørgsmål. Det var også vigtigt for os at sikre 
os, at opdrætteren havde en hund som fungerede både som familie- og 
jagthund.

6. Hvad har det vigtigste været i valget af egenskaber for 
din fremtidige hvalp?
Helt klart temperament og jagtegenskaber.

7. Hvad værdsætter du højt i processen, fra din hvalp er 
født til den ender hos dig?
At den kommer fra et stueopdræt, hvor der er tid til hvalpene, og hvor 
de bliver socialiseret og introduceret til nye ting, så hvalpen får de 
bedste forudsætninger for at starte sit nye liv ude i familierne.

8. Som hvalpekøber, hvad vil synes du da er vigtigt at have 
fokus på når man skal vælge en opdrætter?
At man føler, at man har en god dialog med opdrætteren.

9. Hvis du skulle give 5 hjælpsomme/gode råd fra en 
købers vinkel til en fremtidig opdrætter, hvad skulle det 
så være?
Afsæt god tid til eventuelle købere 
Spørg ind til købers valg af race - hvorfor en toller
Spørg ind til købers forventninger til brug af hunden
Spørg ind til købers forventninger til hvalp/hund

10. Hvis du skulle give 5 råd til en fremtidig hvalpekøber, 
hvad skulle det så være?
Sæt dig ind i racen
Besøg flere forskellige opdrættere 
Spørg ind til, hvad opdrætter har fokus på i avlen
Spørg ind til avlshannen
Spørg ind til, hvad forældredyrerne bruges til træningsmæssigt

1. Fortæl kort om dig selv 
Vi er en familie på fem med tre hjemmeboende børn på 9, 17 og 20 
år. Vi bor i Korsør med skov og Storebælt som nærmeste nabo. Vi går 
ikke på jagt, men bruger aktivt naturen og havet til forskellige former for 
friluftsliv og vandsport.

2. Er dette din første toller? 
Vi måtte sige farvel til vores 14 år gamle golden retriever lige før som-
merferien. I løbet af sommeren blev vi enige om, at vi skulle have en ny 
hund. 
(Fortsætter)
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Vi ville rigtig gerne have en retriever igen, da vores erfaring er, at det er 
søde, familievenlige hunde med godt temperament. Vi kunne dog godt 
tænke os en lidt mindre og mere “handy” hund, som vi nemmere kan 
have med os - hvad enten det er på fisketur i den lille jolle eller med på 
langrendstur til Norge. Vi så os derfor lune på tolleren.

3. Hvad var vigtigt for dig da du skulle finde din nye hvalp?
Da vi ikke rigtig kender nogen tollere og kun har læst om racen, forhørte 
vi os hos Tina Jungshoved, der er en dygtig hundetræner (Tinas Hunde) 
og meget erfaren opdrætter af labrador (Cut’n Cordoza’s). Det var 
selvfølgelig vigtigt for os at få valgt den rigtige race til os som familie og 
den hverdag, vi kan tilbyde en hund. 

4. Har det været svært at finde en opdrætter du synes 
matchede dine krav/behov og ønsker? og 5. Hvorfor har 
du valgt lige netop denne opdrætter? 
Vi var så heldige, at Tina havde Dorthe Vedel og tolleren Rita på et af 
sine træningshold. Vi fik anbefalet både racen, hunden Rita og ikke 
mindst Dorthe som opdrætter. Da vi først og fremmest skal have en 
familiehund, var det vigtigt for os, at hvalpen kommer fra et stueop-
dræt, hvor hvalpene hele tiden bliver stimuleret af hverdagens halløj 
og har tæt omgang med mennesker. Dorthe og Jesper gør en kæmpe 
indsats i forhold til at stimulere hvalpene og vænne dem til både hver-
dagslivet med fremmede mennesker, andre hunde, nye omgivelser, 
bilture mv.

6. Hvad har det vigtigste været i valget af egenskaber for 
din fremtidige hvalp?
Vi ønsker os en dejlig, aktiv familiehund, der har mod på livet. 

7. Hvad værdsætter du højt i processen, fra din hvalp er 
født til den ender hos dig?
Det har været super dejligt at kunne følge processen lige fra parringen 
af Rita i Sverige, til fødsel og frem til nu, hvor der er under en uge til 
vi skal hente vores lille Aviaja. Dorthe og Jesper oprettede en face-
book-gruppe for de kommende hvalpekøbere til kuldet lige så snart, 
hvalpene var født - og de har været meget aktive med at lægge billeder 
og videoklip op i gruppen. Det har været sjovt og dejligt at kunne følge 
hvalpene nærmest dagligt. Vi har også fået lov til at besøge hvalpene 
flere gange i den seneste måned. Vi har endnu ikke mødt de andre 
hvalpekøbere, men vi har kunne have dialog via gruppen og fx aftalt 
at skulle træne sammen. Det føles som om, at vi har fået en stor og 
god hundefamilie/fællesskab, hvor vi også kan få gode råd til træning, 
udveksle erfaringer om køb af foder, udstyr mv. Jeg er helt sikker på at 
Dorthe og Jesper altid vil stå til rådighed, hvis vi har brug for råd el.lign., 
og de vil hellere end gerne følge hvalpenes videre færd i livet. Det er 
rart at vide.

8. Som hvalpekøber, hvad vil synes du da er vigtigt at 
have fokus på når man skal vælge en opdrætter?
Jeg tror det er vigtigt, at der er god kemi imellem hvalpekøber og op-
drætter. Opdrætteren har et stort ansvar for at præge hvalpene i starten 
- og det er jo vigtigt at hvalpene bliver præget i den retning, man gerne 
vil bruge hunden til. Vi glæder os over, at både opdrætter og de øvrige 
hvalpekøbere bor på Sjælland, så vi får mulighed for at mødes jævnligt 
i de kommende år.

9. Hvis du skulle give 5 hjælpsomme/gode råd fra en 
købers vinkel til en fremtidig opdrætter, hvad skulle det 
så være?
Mine 5 gode råd til fremtidig opdrætter: 1: Lad dine kommende 
hvalpekøbere lære både dig og din hund lidt at kende før, der kommer 
hvalpe,. 2: del gerne ud af dine erfaringer med racen og fortæl alt 
om forældre-hundene - som køber er man nysgerrig. 3: kommunikér 
hellere for meget end for lidt i processen - hold køberen i hånden 
hele vejen. 4: Spørg ind til køberens tanker og håb med hunden - vær 
nysgerrig så dialogen ikke kun bliver en-vejs. 5: Vis og signaler, at du er 
der for køberen - også efter hvalpen er blevet afleveret. Det tror jeg, er 
vigtigt, ikke mindst for førstegangs købere. 

10. Hvis du skulle give 5 råd til en fremtidig hvalpekøber, 
hvad skulle det så være?
1: Involver alle i familien/husstanden i processen, så I er fælles om 
processen - også inden hvalpen pludselig er en del af hverdagen. 
2: Invester tid i forarbejdet - søg, snak med venner og bekendte - vær 
nysgerrig på både race, forventninger etc til hunden - det gør dig bedre 
istand til at tage de vigtige valg. 
3 : Afklar med dig selv, hvad det allervigtigste for dig ift hunden: hvilke 
egenskaber vægter du allerhøjest - og vælg så race og opdrætter 
derefter  
4: Forberedelserne - også de mentale - efter hvalpen er født og inden 
du får den - er også en vigtig periode. Her gør du dig selv - og din bolig - 
klar til at tage imod hvalpen på en god måde. 
5: Vær kærlig og varm - det lønner sig altid i den sidste ende.  
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Husk at melde dine hvalpekøbere ind i klubben.
Din indmeldelse betyder, at dine hvalpekøbere får medlemsskab for 0 kr. i hele hvalpenes fødselsår.
Hvis du melder hvalpekøberne ind i efter 1. oktober og hvalpene samtidig på det tidspunkt er under 
8 uger gamle, gælder medlemskabet også for det følgende år.

Husk at få tilladelse til at melde dem ind i henhold til de nye GDPR forordninger.

Med Venlig Hilsen
Bestyrelsen

Kære opdrætter...

Billede af: tereza-hoskova-C04QNGFJCyc-unsplash
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En hilsen fra 
dommeren
Tollerklubbens udstilling i Vemmelev, 29.11.2020   
En hilsen fra dommeren

Søndag d. 29. november satte jeg kursen mod Vemmelev Hallen , 
hvor klubben havde inviteret mig til at dømme Certifikat udstilling. 
Med et forsamlingsforbud på max 10 personer på grund af Coro-
na restriktioner - ville dette blive en noget anderledes udstilling.
Forinden havde jeg modtaget PM - som nøje beskrev, hvordan 
dagen var tilrettelagt sammen med et detaljeret tidsskema for 
de 23 tilmeldte tollere. Som tilbehør til dommerbordet var der 
mundbind/visir til min ringsekretær og mig selv - håndsprit og 
vådservietter til hænderne.

Trods det meget skarpe tidsskema - tog alle udstillere situationen 
med godt humør og stor forståelse for alvoren bag pålæggende. 
Ingen sure miner eller sendrægtighed, alle udviste stort medans-
var.

Jeg må rose arrangørerne for deres indsats - alt blev overholdt til 
punkt og prikke og alt var gennemtænkt - Flot arbejde.
Det var super hyggeligt for mig og min sekretær at komme ud at 
virke - og jeg nød, den gode stemning trods den noget tomme hal 

og havde stor glæde af at have rigtig god tid til dømme hundene.
Tusind tak til klubbens ledelse og udstillingsudvalg for at tage 
initiativ og lægge kræfter i dette arrangement.
En lille sidebemærkning....vi må ikke samles mere end 10 
personer i en kæmpe hal - men må godt være 4000 mennesker i 
Bilka - måske skal vi fremover afholde vores Corona udstillinger i 
et indkøbscenter.

Med venlig hilsen
Helle Dan

Tollerklubbens 
udstilling i 

Vemmelev d. 29. 
november 2020
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Billede fra Vemmelev udstilling



Medlemskab
Kontingenter 
pr. 01/01-2021

(Alle kontingenter og priser er opgivet i danske kr. 
og med forbehold for trykfejl.)

Ordinært medlemskab    kr. 400,00
Ordinært medlemskab uden blad   kr. 300,00
Husstandsmedlem (uden blad)   kr. 200,00
Udenlandske medlemmer    kr. 500,00
Udenlandske medlemmer uden blad   kr. 400,00
Opdrætteres indmeldelse af hvalpekøbere (*)  kr.     0,00

Ved indmeldelse og betaling af fuldt kontingent efter 1. oktober gælder 
medlemskabet tillige for efterfølgende kalenderår.
(*): Kræver at opdrætter er medlem af Dansk Nova Scotia Duck Tolling 
Retriever Klub.

Jagtprøver i 2021
Begynder- og åben klasse    kr. 375,00
Vinderklassen     kr. 400,00
Workingtest – alle klasser    kr. 325,00

Ved tilmelding af hund nr. 2 ydes kr. 40,00 i rabat for hunden. Ved 
tilmelding af hund nr. 3 og efterfølgende hunde ydes der kr. 80,00 i 
rabat.

Kvalifikationsprøve     kr. 350,00

Sporprøver i 2021
Sporprøver i 2021
Schweissprøve 400m/3 timer   kr. 500,00
Schweissprøve 400m/20 timer   kr. 550,00
Schweissprøve 1.000 m / 20 timer   kr. 850,00
Schweissprøve 1.000 m / 20 timer 
uden dommerledsagelse    kr. 850,00
Schweissprøve 1.000 m / 40 timer   kr. 850,00
Vildtsporsprøve 1.000 m / 20 timer   kr. 640,00
SUD 40t/1000m.      kr. 850,00

Udstillingsgebyrer i 2021
1. Hund      kr.
2. Hund      kr.
3. Hund       kr.
Veteran og hvalpeklasse    kr.
Juniorhandling     kr.

Lydighedsprøver i 2021
1. Hund      kr. 
2. Hund      kr.
3. Hund      kr.

Web-tilmelding
408,00
334,00
280,00
280,00
153,00

kr. 445,00
kr. 381,00
kr. 334,00
kr. 308,00
kr. 180,00

 408,00
334,00
280,00

Manuel tilmelding

Reg. nr. 7046 konto 0128849
IBAN-nummer DK3670460000128849

BIC-adresse (SWIFT-adresse): SYBKDK22

Bankkonto:

Vi vil hellere have et spørgsmål for meget end for lidt. 
Skriv til os direkte eller på bestyrelsen@tollerklubben.dk.

Har du spørgsmål 
til kontingenterne?

kr. 445,00
kr. 381,00
kr. 334,00 21
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En sjov og anderledes oplevelse for en del tollere Biathlon på 
Vilhelmsborg, lige syd for Århus. Det har tidligere været afholdt i 
forbindelse med Hundedagene på Lilleskov, som er blevet afholdt 
flere steder i landet de seneste år, men som mange andre aktiviteter 
i år, blev hundedagene aflyst. Det lykkedes dog at afholde biathlon 
med 325 tilmeldte ekvipager nogle måneder senere, hvoraf de 12 var 
tollere og deres mennesker.

Biathlon er et forhindringsløb for hund og fører. Der var mulighed for 
at deltage i 3 km, 6 km eller 12 km. På 3 km deltog 4 tollere og på 6 
km deltog 8 tollere. 3 km bestod af 20 forhindringer, som gik igen på 
alle distancer. Det er bla gennem vandhul under et væltet træ, hund 
balance på baljer, mens fører balancerer på balancegang, over og 
under forskellige ting, gennem soppebad fyldt med bolde, under pre-
senning, sætte hunden i trillebør og køre 5 meter, og mange andre
sjove udfordringer. Det kræver samarbejde og tillid mellem hund og 
fører. 6 km havde lidt flere forhindringer, bla tømmerflåde. Det vil 
sige, at vi på den distance startede med at trække os over vandet på 
en tømmerflåde. Så var samarbejde og tillid mellem hund og fører 
ligesom i gang.

Hunden er under hele løbet koblet, de fleste har et løbebælte, hvor 
hunden er koblet i, mens enkelte har hunden i snor. Man giver plads 
til hinanden, og jeg så ingen hunde, der ikke kunne klare at være 
med, da der er masser af plads til alle.

Tollerne gjorde det godt. Kasper Sohn vandt 3 km for mænd og Doris 
Jensen var løbets ældste deltager på 6 km. Flot klaret af dem begge.
Hundedagene afholder biathlon igen i 2021 på Vilhelmsborg i pinsen 
med løb alle 3 dage. Jeg har selv meldt til allerede plus de vil lave 
flere løb rundt i landet, følg med på facebook i gruppen ”Biathlon for 
alle” plus ”Dirty Paws”.

Skrevet af: Inger Mulbjerg
Billede af: Inger Mulbjerg
af Kasper Sohn og Røskva, 
som vandt 3 km

M
ig

 &
 m

in
 t

o
ll

er

Biathlon på 
Vilhelmsborg Fotograf: 

Ragno of Tails
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Billede af: 
jamie-street-A0HmbEZdJsc-unsplash

Information fra 
sporudvalget

Vi planlægger 2 sporkursusweekender med instruktør 
og dommer Søren Krabbe.

Det ene kursus bliver for dem med bestået 3t/400m, som skal i gang med 20t sporene. Det andet kursus er for dem med bestået 
20t/400m, som skal til at arbejde med 1000m spor og elementer. 
Vi regner med maj eller juni. Stedet bliver Klosterhede Plantage til det ene hold og evt. Sjælland til det andet hold.  Jeg vil skrive nærmere  
om kurserne på Facebook, når vi kan planlægge lidt bedre i forhold til corona, forsamlingsforbud, osv. 

Spørgsmål kan skrives til sor@tollerklubben.dk eller mulbjerg@nrdn.dk
på udvalgets vegne
Inger Mulbjerg 
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Artikel skrevet af: Eva Ulsø
Foto: Outi Lindemann

Jeg er den heldige ejer at 2 skønne tollere Westcoast Tollers Rapi-
do fra 2011 og Tvindelstrups Told You So of Citex fra 2017.
I sin tid valgte jeg tolleren fordi jeg synes det er en meget alsidig 
hund, som ville kunne opfylde de ønsker jeg havde til en hund. 
Den skulle være velegnet til spor, lydighed, kunne løbe stærkt, 
være udholdende men mest af alt være en fantastisk familiehund.
Westcost Tollers Rapido i daglig tale kaldet Cheddar og jeg har 
konkurreret i DcH’s konkurrenceprogram siden 2012. 

DcHs konkurrenceprogram består af 4 klasser, hvor Eliteklassen er 
den højeste klasse. Her har vi deltaget siden 2014. Siden 2016 har 
vi været med i DcH’s Eliteturnering. 2020 har været et specielt år 
pga. udfordringerne med Covid-19. 

DcH Esbjerg nåede af afholde den første konkurrence i marts lige 
inden landet lukkede ned. Først i august kom der gang i konkur-
rencerne igen, dog i et noget andet set-up med diverse restriktion-
er. Men det lykkedes at få afviklet alle 5 konkurrencer og sidst
i oktober kunne vinderne kåres ved DcH Haslevs afdeling af 
turneringen. Cheddar og jeg sluttede med at vinde dagens klasse 
og endte på en samlet 3. plads i turneringen.

Tollerens 
Alsidighed
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Hvert år afholder DcH en landsdækkende eliteturnering, som er for 
de femten bedste hunde fra foregående års konkurrencer i DcHs 
Eliteklasse. Turneringen løber over fem konkurrencedage, der arrang-
eres på skift af DcH’s seks kredse. 
Man skal minimum have opnået 1.000 point over tre konkurrencer 
for at kunne deltage. Det er muligt at opnå 400 point i Eliteklassen. 
Resultaterne i eliteturneringen opgøres på en måde, således at det er
placeringerne ved de enkelte konkurrencer, der giver point. Førstep-
ladsen giver 20 point, andenpladsen 18 og så fremdeles. Vinderen 
af eliteturneringen er således den ekvipage, der har opnået flest tur-
neringspoint over fire af de fem konkurrencer. Det dårligste resultat 
bliver ikke brugt med mindre der er pointlighed.

Hundeførerne er typisk inddelt i fire hold hvor hver gruppe starter 
med hver sin øvelse. Eliteklassen består af 8 lydighedsøvelser, feltsøg 
på 70 x 70 skridt hvor der skal findes 4 genstande, eftersøgning i et
skovlignende areal 100 x 400 skridt hvor der skal findes 1 person 
samt en ”død” genstand efter en systematisk eftersøgning af arealet 

og et spor på 1000 skridt med 4 sporgenstande.
I turneringen trækkes lod om startrækkefølgen fra morgenstunden for 
at gøre det så retfærdigt som muligt. Nogen gange kan konkurrencen 
afgøres i forhold til, hvor heldig man har været i lodtrækningen. 
Nogen hunde kan være friske fra morgenstunden, hvilket kan være en 
fordel i én øvelse, mens det kan være en ulempe i en anden. Sporene 
kan have en fordel af at være fra morgenstunden, hvor der stadig er 
fugtigt, mens de kan være svære, hvis solen har stået og varmet hele 
dagen. I felt og eftersøgning kan det være en fordel med en god vind 
til at hjælpe hundene. Og ja, der er altid mange forklaringer, eller i 
hvert fald forsøg på forklaringer, når det går godt eller skidt

Billede af: 
stephen-ellis-nw922fuPb08-unsplash

FAKTA
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Tollerklubbens første 
DM i vildtspor
Vi har brugt det sidste år i sporudvalget på at forberede DM 
i vildtpor, reglement blev godkendt i februar hos DKK, men 
inden havde vi brugt tid på at lave og tilrette reglement, så vi 
glædede os til at komme i gang.

Stedet blev Klosterhede Plantage i Vestjylland, en plantage 
kendt for sit rige dyreliv bla ulv, krondyr og andre hjortearter 
plus bævere.Vi havde tænkt os, at det skulle være publi-
kumsvenligt, så mange kunne komme og følge os og selv få 
lyst til at deltage på sigt. MEN corona 2020 lavede en masse 
om på alting. Først blev den store gruppe af publikum skåret 
bort, da forsamlingsantallet faldt igen, så blev de nærmeste 
skåret væk, så lige pludselig måtte jeg sige til klubbens 
formand, at hun ikke kunne deltage, vi måtte henvise til DKKS 
regler om publikum, osv. Så DM blev en lukket affære kun for 

deltagerne, stifindere, dommere og prøveleder/prøveleder-
assistent.

Kunne mærke på prøverne op til DM, at folk gerne ville med, 
da flere manglede at kvalificere sig, bla mig selv med den ene 
af mine hunde, så det var skønt at mærke, at folk støttede op 
om vores tiltag. Der var 8 kvalificerede hunde, hvoraf de 7 
deltog. Det var dejligt at opleve, at så mange ville med plus se 
fordelingen på alder af hundene, erfaring osv. Hundene var 
fra 1 år og 7 måneder til 9 år og 11 måneder, så et stort
spring. Selve DM startede med fint solskin, flaget til tops og 
en god stemning. Elementerne, som var med i år, var sløjfe 
og spidsvinkel plus de faste elementer som wiedergang m 
stifinderafledning og 2 sårlejer og knæk.
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Da sporene først gik i gang, kunne vi hurtigt se, at det ville en svær 
prøve med store udfordringer pga krondyrenes brunsttid og sporets 
fært eller mangel på samme. Hurtigt løb de første nuller ind til 
prøvelederen, men så kom der en 1. præmie, så håbet var, at der ville 
komme flere. Der kom 1 enkelt præmering mere med 1 anden præmie, 
resten var nul.

Deltagerne var:

DK15970/2017 Bella og Øyvind Arvesen  (0)
DK16706/2014 Felix og Nina Helander (0)
DK19650/2010 Flora og Inger Mulbjerg (1, DM-Vinder)
DK19946/2014 Redmound’s Mighty Maverick og Inger Mulbjerg (0)
DK11288/2019 Rus N’ Riv Magical Love Of My Life 
og Allan Herbst-Jensen (0)
DK16288/2015 Soldrivans Cha’Risa Dating Mr X og Susanne Larsen (2)
DK20082/2017 Toller’s Delight Smiling Blue Star og Doris Jensen (0)

Håber vi kan have publikum med der plus mindst lige så mange 
deltagere. Sporudvalget takker deltagere, stifindere og dommere for et 
hyggeligt, intimt DM.

Skrevet af: Inger Mulbjerg
Billede af: Inger Mulbjerg

DM 2021 afholdes 
på Sjælland i september. 

Sporudvalget takker 
deltagere, stifindere og 

dommere for et 
hyggeligt, intimt DM.
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Uh, hvor skal jeg starte. Floras og min rejse på sporet startede 
for mange år siden, hun var en af de første tollere, der deltog på 
schweissspor, vildtspor, DM i både DKK og DRK. Vi er hvad man kan 
en ”erfaren ekvipage”, som har gået utrolig mange spor sammen. 
Og her en skøn dag i september kulminerer vores indsats med at 
vinde DM.

Jeg stillede til DM med begge mine hunde, hamrende nervøs. 
Min puls bankede afsted på 120 under parolen. Startede med 
Monty, han startede fint ud af sporet, men ca. 150 meter ude 
mødte han krondyrmotorvejen på tværs af sporet, og så var 
DM færdig for hans vedkommende. Heldigvis havde jeg jo et 
skud mere med i bilen. 
Flora var på dagen 9 år og 11 måneder, en rigtig veteran. 
Min nervøsitet var også væk. Jeg skulle jo i skoven med min 
gamle tøs, så jeg kunne slappe af. Vi starter op og Flora går i 
sit eget stille tempo ud af sporet, men jeg ville gerne have haft 
anskudsstedet med, altså påvist det, men det har hun ikke tid 
til. Dommeren har dog set, at hun har markeret det, så 8 point 
hjemme. Hun går stille og roligt ud af sporet, jeg synes, det går 
langsomt, så jeg siger til dommer og stifinder, at vi er i skoven 
med en pensionist, men det synes de ikke. 

Første element er wiedergang med stifinderafledning, og 
jeg tror, at Flora har hørt godt efter. Hun går ud i spidsen 
af wiedergangen og der hvor stifinderen fortsætter og selve 
sporet går retur igen, laver hun et 8-tal og søger tilbage til 
knækket og fortsætter lige så stille derud af. Vi ser masser af 
fodaftryk i skovbunden fra krondyrene, ret så friske, men Flora 
er ude at gå spor, så det lugter/ser hun ikke. Hun er nemlig 
en hund, der elsker sporet for sporet. Vi får fundet et sårleje 
sammen, jeg markerer et forkert, så minuspoint. Flora marker-
er det andet sårleje, hvilket jeg ikke bemærker, men det gør 
dommer heldigvis. I andet knæk er der en sløjfe. Da Flora har 
taget den 2-3 gange, vil jeg tilbyde hende vand lige der, hvor 
ind- og udgang er af sløjfen. Resultat: Jeg når ikke engang at 
tage låget af flasken, før hun speeder op og endelig går ud 
af sporet, mens hun sender mig et fornærmet blik. Vi brugte 
over 7 minutter i et element, som hun normalt bare tager eller 
springer over.

Vi passerer et par sølehuller. Det er de vandhuller i skoven, 
hvor krondyrene hygger sig, specielt i brusttiden, som det var 
lige til DM, så meget svært område for en jagthund. 



Flora må lige holdes tilbage pga et par cyklister, ikke let, når 
hun er på arbejde og bare skal frem. Sidste element kommer 
vi frem til. Der begynder jeg at blande mig, jeg kan ikke lige 
regne terræn og element ud, men Flora ved igen bedst. Hun 
har jo trods alt den røde næse, så hun går op i spidsen af den 
spidse vinkel og får taget knækket lige efter bogen. 
Vi når frem til skindet efter 45 minutters utrolig flot arbejde af 
en hvidhåret dame og 1 fører, som stolede så meget på hende 
og gav hende ro og plads til hendes tempo. Dommeren kom 
med 2 fine bøgegrene, men stifinderen skiftede dem ud. De 
var for små, syntes han. Han var så imponeret over min lille 
røde hund, så hun skulle have meget større grene. Man får 2 
grene ved et gennemført spor, og størrelsen hænger sammen 
med præstationen. Så starter ventetiden. Jeg havde været ude 
på spor 1 og 2, så en af de første færdige. Jeg har deltaget 
flere gange med Flora til DM, men vi er aldrig før kommet 
igennem med første præmering, så jeg har aldrig
prøvet at være den, der bare venter på, at de andres resul-
tater tikker ind. Hun er blevet bedste hund flere
gange på almindelige prøver, men ikke helt det samme. Det 
var nervepirrende.

Endelig er alle færdige, kun 1 mere var kommet igennem til en 
andenpræmie, så ENDELIG nåede vi målet.
Elsker min gamle stabile tøs, der bare elsker at gå spor og 
aldrig har tabt lysten eller evnen.

Flora og jeg er nu kvalificeret til næste års DM på Sjælland, 
men det kommer alt sammen an på helbredstilstand. Hun 
skal ikke med, hvis alderen er begyndt at påvirke hende, så 
tilmelding i sidste øjeblik.
Man skal have respekt omkring hundens helbred, har tidligere 
trukket hende fra 2 DM, da jeg ikke ville byde hende det. 
Mine hunde skal kun stille, hvis formen er til det, så må mine 
ambitioner vente.

Skrevet af: Inger Mulbjerg
Billede af: Inger Mulbjerg
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Klubbens første 
DM-vinder på 
vildtspor
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Opråb!
Hej alle Toller venner, 

Nu har jeg lavet DKK lydighed i rigtig mange år (læs næsten 40 år). 
Ser desværre en tendens til at vi i Tollerklubben har

en nedgang i lysten til denne disiplin.

Skal Lydigheds udvalget nedlægges?
Ellers kom ud af busken, meld jer til at være en del af udvalget, 

Kontakt mig gerne for mere info. Eller, støt op omkring vores sport. 
Vi holder LP prøver igen til Tollerdays 2021, 

Lad os vise at vi kan endnu.

PÅ vegne af Tollerklubben, Kreds Midt Jylland
Grete

Fotograf: 
Grete, Kreds Midt jylland
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For dig på sjælland - her går jeg tur 
med min toller

En hyggelig tradition, hvor vi går tur den 2. søndag i hver måned 
kl. 14:30.

Turene foregår i den nordøstlige del af Sjælland, og er ture fortrinsvis 
til skov og strand, hvor vi kan have vores hunde løse. Turene arrangeres 
af tollerejere (eller venner), som præsenterer en tur og et sted for de 
tollere og venner, der møder op. Tilmelding er ikke nødvendig, men har 
du meldt din ankomst, finder vi også ud af at vente lidt. 

Klubben er ikke ansvarlig for turene, men er behjælpelig med an-
noncering i bladet og på hjemmesiden. Har du et sted du vil præsen-
tere(være guide for) kan du kontakte Birgitte Skautrup  (mob: 2083 
3577 mail: birgitte.skautrup@gmail.com) som vil koordinere sammen 
med Mette Risum (Mette.Risum@gmail.com). Mette benytter sig også af 
Facebook til både kontakt og arrangementsannoncering.
Du må også gerne byde ind med at overtage en allerede arrangeret tur.
Husk håndklæde, hvis din hund lige skal tørres lidt. 

Søndag 10. januar 2021 14:30 - Egebæksvang
Mødested: P-pladsen Mørdrupvej lige overfor skoven.
Endnu en dejlig stor hundeskov med stranden til rådighed.

Guide på turen: Mette Risum telefon 3965 4497/ mobil 6186 6134

Søndag 14. februar 2021 14:30 - Struckmannparken - 
Skodsborg 
Mødested: Struckmannparken - Skodsborg Strandvej skråt overfor 
Skovbakken
En mindre hundeskov, og et dejlig stykke Øresund.
Guide på turen: Mette Risum telefon 3965 4497/ mobil 6186 6134

Søndag 14. marts 2021 14:30 - Trørød Skov og Vedbæk 
Strand
Mødested: P-pladsen i Skoven på nordsiden af Trørødvej
Mellem hundeskov, og en snortur ned til stranden.
Guide på turen: Mette Risum telefon 3965 4497/ mobil 6186 6134

Søndag 11. april 2021 14:30 - Ermelunden
Mødested: Klampenborgvej udfor Hjortedammen.
Favoritskoven med søbad, mudderbad og måske en hest
Guide på turen: Mette Risum telefon 3965 4497/ mobil 6186 6134

Søndag 9. maj 2021 14:30 - Geelsskov
Mødested: P-pladsen tæt på toppen af bakken
Stor varieret hundeskov, men vi deler den med mountainbikere.

På tur med tollere
Gåture, træning & tricks

Vil du arrangere ture 
på Fyn?

Vi mangler repræsentanter på Fyn, til at invitere til gåture, 
arrangere aktiviteter som kunne have interesse for 

tollerejere og deres hunde på fyn - er det dig? 
Kontakt tollerklubben ved interesse.
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På tur med tollere
Gåture, træning & tricks

Billede af: jamie-street-cqD84c4z6lI-unsplash

Husk at du 
støtter klubben, 
hver gang du 

tanker hos OK. 
Hent OK-appen eller få et 
OK Benzinkort helt gratis 

og tilmeld dig vores sponsoraftale. 
Så er du godt i gang.

Se mere på ok.dk/lokalsporten

For dig i Midtjylland
Vi holder afslutning for dette år, den 29 november kl. 13.30
Når I læser dette så er den overstået.... men så er det godt at I kan 
være med i det nye år.

Træningen starter igen Søndag den 3 januar 2021 kl 13.30
Trænings dage Januar: søndag den 3, 17 og 31
Trænings dage februar: lørdag den 13 ( grundet udstilling i
Vonge) og søndag den 28.
Fra Marts går vi over til torsdags træning.

vel mødt.
Grete



Ordinær Gneralforsamling
den 06.03 2021 kl. 13:00

Dagsorden
Sted : Madhus Bælt’stedet, Storebæltsvej 85, 4220 Korsør
Dagsorden – Jf. Vedtægternes § 12.

1. Valg af dirigent

2. Valg af referent 

3. Valg af 2 stemmetællere 

4. Godkendelse af formandens beretning 

5. Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse og med-
delelse om ansvarsfrihed     
    (decharge) 

6. Budgetbehandling, herunder evt. fastsættelse af kontingent 

7. Behandling af indkomne forslag. 
Forslag, der ønskes behandlet på generalforsamlingen, skal være 
klubbens formand eller sekretær i hænde senest 4 uger før 
generalforsamlingen. Jfr. vedtægternes § 11, stk. 3.

8. Offentliggørelse af valg til bestyrelse og suppleanter 
Følgende er på valg: 
Marianne Kolind – Modtager genvalg

Lars Møller – Modtager ikke genvalg
Grete Munch udtræder efter eget ønske af bestyrelsen, og der skal 
derfor vælges et nyt bestyrelses-medlem til resten af hendes 
valgperiode – 1 år.

Skriftlige forslag til kandidater til bestyrelsen skal være klubbens for-
mand eller sekretær i hænde senest 4 uger før generalforsamlingen 
jfr. vedtægternes § 11, stk. 4.

9. Valg af 1 revisor og 1 revisorsuppleant 
Revisor på valg:  
Birgitte Skautrup – modtager genvalg
Revisor suppleant: Annette Schwartz Hansen - ???

10. Eventuelt 

Al materiale lægges ud på klubbens hjemmeside, hvor 
medlemmerne så kan gøre sig bekendt med forslagene. 
Såfremt man ønsker materialet tilsendt, bedes man rette 
henvendelse til klubbens sekretær, Annette Schwartz 
Hansen.

Indkaldelsen er slået op på Tollerklubbens hjemmeside 
d. Xx.xx.2019. Generalforsamlingen er derfor lovligt 
indkaldt iht. Klubbens vedtægter § 11. stk. 2
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Gemmer 
du på en 
flot fyr?
Tollerklubben søger hanner til 
hanhundelisten - går du rundt 
med tanken om at føre din toll-
ers gener videre, så overvej om 
han skal på listen.

Der er i øjeblikket mangel på hanner på hanhundelisten, 
defor søger Tollerklubben flere ejere med hanner. Det er 
dejligt at man selv finder frem til sine parringsmatch, men 
det giver desværre ikke et overblik over de mange hanner 
der i øjeblikket er aktive og/eller er nye, til de der leder 
for fremtidige parringer. Overblikket over danske toller 
hanner mangler - ganske simpelt. 
Husk at det er forskelligt hvad man leder efter til par-
ringer, derfor kan din han, være det perfekte match for 
nogen med en smuk prinsesse i baghaven.

Hvis du har spørgsmål, mangler indformation til proces-
sen eller tredje, er du/I meget velkommen til at kontakte 
tollerklubben 
- her henvises til Ea: hvalpe@tollerklubben.dk

Spørg endelig en gang for meget 
end for lidt. Tak.

Billede af:  jamie-street-KJxzY-Pyqmk-unsplash



Returneres ved varig adresseændring

Dansk Nova Scotia Duck Tolling Retriever Klub

AFS: DNSDTRK v/Marianne Kolind, Tyttebærvej 13, 9560 Hadsund
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